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 Много бързах да подготвя ново-
годишния брой на в. “Сирак” с календар, 
за да мога така да обикалям страната и да 
събирам помощи за хилядата сиротни 
деца на нашите побратими в Конотоп.И 
ето, че след три дни неразбории 
народните избраници посочиха най-
достойния равен между тях - Вежди 
Рашидов!Не съм си представял по-
достоен подарък за 30-та годишнина 
от възобновеното издаване на в. 
“Сирак”- един възпитаник на Дома за 
сираци “Студен кладенец” в Кърджали 
да стане председател на Народното 
събрание! Когото съм познавал от 
първата си учителска година в този 
край през 1970г.След това съм  ходил 
в ателието му в София, където на ръка 
ми написа и личното му поздравление 
за втория брой на в. “Сирак”, което  
прилагам и сега в очакване на нови 
пожелания от високия му пост!  

ПОМОЩ ЗА СИРОТНИТЕ ДЕЦА В ПОБРАТИМЕНИЯ С МЕЗДРА КОНОТОП !ПОМОЩ ЗА СИРОТНИТЕ ДЕЦА В ПОБРАТИМЕНИЯ С МЕЗДРА КОНОТОП !
   Вече само ветераните помнят, че 
между Мездра и сега украинският град 
Конотоп имаше уникално за световната 
история побратимство! На 21 април 
1977г. гражданите на Мездра заработиха  
на  трудов ден стойността на два вагона 
мраморни плочки, които изпратихме на 
нашите побратими. След това и два ТИР-а с 
мраморни плочки за Суми. Четири месеца 
петима наши майстори каменоделци 
облицоваха в Конотоп тяхното най-
свято място „Мемориала на Славата”, 
където са погребани над тридесет хиляди 
съветски воини и мирни граждани, 
загинали в борбата с немско-фашистките 
окупатори. Години си разменяхме 
делегации, танцови състави, отпечатахме 
над трийсетина книги, посветени на тази 
дружба. На 3 август 2022г. неочаквано 
в Мездра пристигна делегация, водена 
от заместник-кмета на Конотоп Юрий 
Павлов. Те молеха да помогнем кой с 
каквото можем на над хиляда сиротни 
деца. Нашите гости не пренощуваха 
поне в Мездра, защото бързаха да се 
приберат, че в събота, 6 август, Юрий 
Павлов правел сватба на дъщеря си. Той 
ни подари по една фланелка с рисунка как 
знаменитата Конотопска Ведма ги спасила 
от танковете на Владимир Путин, но не и 
от комисиите на президента Володимир 
Зеленски, който им реквизирал всички 
ресурси.Аз им набрах за из път плик 
домати и грозде от моята малка градинка 
и една сватбена рокля. Още същия ден 
той ми изпрати снимка от сватбата и я 
публикувах в два вестника – „Над 55” и 
„Златна възраст”.Това прочела бизнес-
дамата Снежанка К., която ми е дарявала 
чували дрехи и пожела да осинови две 
сиротни деца.Павлов се оплака, че нямали 
дори водоноска, а возили вода за децата 
с цистерна за мляко. Сега вероятно 
нямат електричество, защото Путин им 
разгроми електроснабдяването.  

   Поздравления на президента 
ген. Радев да не даваме поне пряко 
оръжие на Украйна!Но защо нито 
един политик не споменава за 
мисията на папа Франциск в Канада? 
Да припомням ли на любителите на 
прехвалените евроценности, че там 
официално са признати избити над 250 
хиляди само деца от завоевателите?! 
Имат си от години „Комисия за 
помирение и справедливост”?!... 
     1.Защо Вие  не станете първите, 
които да изземете функциите на 
турския президент Ердоган, преди 
убитите руснаци и украинци не 
са достигнали тази цифра и  да 
инициирате такава комисия за мир 
между воюващите Русия  и Украйна?
   2.Вместо патрони, по израза на 
Корнелия Нинова, аз и занесох в 
Министерството на икономиката мои 
книги за уникалното побратимство 
между Мездра и Конотоп, паралелно 
на български, руски и украински 
език! Но тя не отиде в Киев, на 
Кирил Петков също носих в МС, но 
той изпълнява други задачи. Защо 
правителството заедно с общините 
Мездра и Враца, както и с гражданската 
организация Ф. „Искър” в.”Сирак” 
да не изпратим хуманитарна помощ 
на хилядата сиротни деца в Конотоп?
    Та представете си, ако от България 
тръгне една малка товарна колона 
с дрехи и провизии,които аз вече 
съм осигурил, малко от тези 
медицински и пр.материали, които 
правителството е обещало, водоноска 
и една дизелова електричарка?! И 
това ще бъде един чудесен финал за 
моята многогодишна мисия и сага за 
уникалното за света побратимство 
Мездра-Конотоп и Враца-Суми! Да 
спасим хиляда сиротни деца, които 
да запомнят завинаги изконните 
вечни славянски евроценности!
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30 години спомени с в. “Веселяк сирак”30 години спомени с в. “Веселяк сирак”
    Навярно за мнозина от децата, 
които са били с нас на море, това 
ще останат като едни от най-милите 
спомени за  детските им години 
летния отдих в Поморие! Там бяхме 
на палатки,но до обяд беряхме 
ябълки, дини,грозде в близката 
Лозаро-овощарска станция на  
Селскостопанската академия. 

   По една случайност още първото 
лято с малък концерт им гостувал 
танцов ансамбъл от Суми.По 
съвпадение името му бе “Искорка”, 
ние сме от фондация “Искър”, а току 
що бях отпечатал първия сборник 
“Искър” с творби на земляци от 
Искърския край.Малките танцьори 
били настанени в супер хотел в Бургас, 
но на тях така им харесаха нашите 
палатки, че неочаквано пожелаха да 
преспят при нас поне две вечери.
Денем беряхме плодове и се къпехме 
в морето, а вечерта бяха чудни песни 
и танци за дружбата между двата 
братски народи. И как можеше да не 
се изкуша да им разкажа на всички 
за това уникално побратимство 
Мездра-Конотоп и Враца-Суми?!... 

   Къде ли са сега тези наши сумски 
приятели от ансамбъл “Искорка”?! 
Дали са живи и здрави или воюват 
някъде по фронтовете на една 
братоубийствена война!? Техни 
снимки сложих и в тазгодишния 
календар.Всичко това съм описал 
в своите книги, което явно е чел 
и запомнил и гостувалият ни 
заместник-кмет на Конотоп Юрий 
Павлов?Той ни предложи цялостна 
програма за сътрудничество между 
Мездра и Конотоп. Цитирам 
буквално само едно изречение: “Ние Ние 
имаме нужда от Вашата помощ в имаме нужда от Вашата помощ в 
оздравяване на деца и младежи от оздравяване на деца и младежи от 
Конотопска община в България”!Конотопска община в България”!На 
раздяла им споменах, че всъщност 
с колата си Павлов и гостите ни ще 
минат границата  през Шабла, където 
Мездра има свой детски лагер.След 
споходилата ни псевдодемокрация 
той беше занемарен. С неколцина 
приятели - Стоян Стоянов от 
с. Боденец, Кръстю Статков и 
Велизар, зет на някогашния 
кмет на Мездра бай Гено Цеков, 
преди години го ремонтирахме.

   Тук няколко години 
са били на море и 
работили в големия 
двор стотина деца-
сираци  от с. Овча 
могила, Асеново, 
Плевенско, с. Лик. 
Без община Мездра 
да е дала и стотинка 
за ремонт, материали, 
храна на децата! 
Така можехме да 
организираме и 
гостуването на поне 
един автобус деца от 
Конотоп.При срещата 
ни в кабинета на 
кмета Иван Цанов се 
чудех защо той така 
методично отбягваше 
своя отговор по 
горките молби  от 
гостите ни за помощ. 
Чак след месец щях 
да разбера , че трите 
големи помещения с 
кревати за шейсетина 
деца вече били 
съборени. Останали 
десетината бунгала и 
столовата.Общината 
счела, че е по-добре 
да превърне детския 
лагер в къмпинг. 
Затова две седмици 
дузина работници 
от ОП “Чистота”  
оформяли циментови 
пътеки за улеснение на 
автомобилистите?!...
Вероятно някой му 
е хвърли око да го 
приватизира?Но и 
този въпрос е само 
един от дузината, 
които от години 
задавам  на кмета 
Иван Аспарухов 
и все остават без 
отговор?1.Защо тези 
работници вместо две 
седмици в Шабла не 
отидоха поне няколко 
дни  на пътя към 
връх “Косматица”? 
Хем щяха да спасят 
от прегръдката на 
природата Каменната 
стълба, една от най-
големите творби на 
славните мездренски 
к а м е н о д е л ц и ! Х е м 
така щяхме да 
осигурим безплатно 
дърва за хората от  
с.Кален и Кремените.
А аз щях да ги 
убеждавам да 
гласуват за сина 
на добрия ни кмет, 
Миро Аспарухов, 
който веднъж вече 
бе депутат за девет 
дни! А за паметника 
на Васил Левски, вече 
девета година без 
цветя, за  Симпозиума 
и десетките памет-
ници в Алеята без 
нито един на маестро 
Иван Фунев и пр.все 
няма време и място!

  За други най-вълнувущи са били участията 
им в конкурсите “Мис Искър” по цялото 
Искърско дефиле!

   Къде ли са вече тези другарчета на Вежди 
Рашидов, които някога бяха в дом “Студен 
кладенец”, сетне ги прехвърлиха в интерната 
на гара Подкова през първата ми учителска 
година? Дали вече някой от тях го е поздравил?
   За мнозина някогашни възпитаници на двата 
Дома за сираци в Роман “Никола Вапцаров” 
и “Митко Палаузов”ще им остане друг мил 
спомен.Как за Великден 1995г. от вертолета 
на местния стадион слязоха президентът д-р 
Желю Желев и вече световно известният наш 
футболист Христо Стоичков!

   Ако други малки или големи читатели на 
в. “Сирак” са запомнили или участвали в 
многобройните инициативи на ф. “Искър”, 
може да ни пишат и пратят снимка
   Колебах се дали да завърша с тази 
снимка на ветераните на уникалното 
побратимство Мездра-Конотоп?Дали това 
е скъп спомен и за кмета Иван Аспарухов 
и да направи абонамент за в. “Сирак”?... 


